
”Nord for Fjorden” 

Referat fra møde den 21. marts 2025 kl., kl. 12.00 til 14.00 i Jolleklubbens lokaler, Norsminde Havn  
mellem Center for Byens Anvendelse (CBA), Aarhus kommune (AAK), Naturstyrelsen (NST) og Krydsfelt-Norsminde 
(KN), samt foreninger og klubber i området Nord for fjorden. 
 
Deltagere:  
Andy Tomes (CBA-AAK) 
Thorbjørn Nørgård (skovfoged, NST) 
Steen T Andersen (formand, Havnefonden Norsminde, HN) 
Bent Mylund (formand, Norsminde Kajakklub, NK) 
Bjarne Fischer, (Materielforvalter, Norsminde Jolleklub, NJ) 
Else Skjødt (kasserer Grundejerforeningen Mariendal Havbakker, MH) 
Liselotte Knagaard (Formand, Beder-Malling Vinterbadeklub, BMV) 
Leif-Henning Jensen (formand, Ajstrup Strand & Norsminde Grundejerforening, ASNG) 
Sven Thomsen (strandudvalgsformand, Ajstrup Strand & Norsminde Grundejerforening, ASNG) 
Kai A. Mortensen, næstformand (KN)  
Freja Laustsen (kasserer, KN) 
 
Afbud fra: Thorbjørn Nørgård (skovfoged, NST) 
 
Mødeleder: Kai A Mortensen, KN, Referent: Freja Laustsen, KN 
 
Dagsorden:   
- Opfølgning på referat fra møde den 25-10-2024 tages under nedenstående punkter 
 
Velkomst v/Kai A Mortensen, næstformand for KN 
1) Præsentation – er der nye ansigter? 

Else Skjødt fra Mariendal Havbakker blev præsenteret for Liselotte Knagaard, Beder-Malling-Vinterbadeklub. 
 

2) Orientering fra KN v/Kai A Mortensen og Freja Laustsen 
- Status på Cykelsti fra rundkørslen til Ajstrup Strand. - afgrænsning med sten/træer mod fortov ved Kajak- 
Klubben, samt Grønne arealer og P-plads beskæring og vedligehold.  
 
- Vi har stadig til gode at se endelig placering af cykelstien – KN har sammen med øvrige interessenter afvist 
forslag om en stenmelssti de sidste 100 mtr. før Engbovej – Cykelstien skal gennemføres helt ned til stranden af 
sikkerhedsmæssige årsager – KN følger processen. Cykelstien forventes fysisk igangsat primo 2026, hvilket nu  er 
en forsinkelse på 1 år. 
-Der er meddelt disp. fra Fredningsmyndighederne til at Parkere på dele af arealerne ved afvikling af NFFS i 2025-
2029. Vi ønsker stadig afgrænsning af græsareal mod fortov/cykelsti med store sten og træer i lighed med den 
renoverede P-plads for at forhindre ind- og udkørsel over fortov og cykelsti ved Kajakklubben – dette er for at få en 
sikker ind- og udkørsel via Fjordvej. Der var sat markeringspæle til plantning af træer, da P-pladsen blev renoveret, 
men dette blev stoppet. AAK følger op. 
- Arealer omkring P-plads trænger til vedligeholdelse. Bådtrailer m/ nummerplade er efterladt. Andy følger op 
 

3) Orientering fra CBA-AAK v/Andy Tomes 
- Projekt “Fåregræsning til nedbringelse af Hybenrose vækst” mangler stadig godkendelse af kystdirektoratet – 
AAK arbejder stadig på at gennemføre til efteråret 2025. 
- Principskitse til nyt klubhus ved Kajakklubben er indsendt til Fredningsmyndighederne.  

 
4) Orientering fra NST herunder erhvervsfiskeri v/ Thorbjørn Nørgård. Udgår p.gr.a. afbud. 

 
5) Orientering fra Havnefonden v/Steen T Andersen. 

- Indsejlingsarealet er uddybet. Der mangler stadig tilladelse til ”klapning” af dynd fra selve jollehavnen  
– hvilket er hårdt tiltrængt. 

 
6) Orientering fra Kajakklubben v/ Bent Mylund 

- Kajakklubben er i gang med indretning af ”laden. 
- Principskitse til optimering af klubfaciliteterne er indsendt til fredningsmyndighederne. 

 
7) Orientering fra Jolleklubben v/Bjarne Fischer 

- Der er desværre nogle borde- og bænkesæt, som er rådne – disse ønskes udskiftet – AAK medtager ønsket 
 
 



”Nord for Fjorden” 

8) Orientering fra Grundejerforeningen Mariendal Havbakker v/ Else Skjødt 
 - Vadbro bækken skal renses årligt, for at undgå oversvømmelse. 
 - Ørnevænget er stadig meget trafikeret af biltrafik til Mariendalgården /Peters Gartneri og strandarealet derude  
 – der ønskes trafiktælling i højsæson – send ønske til AAK mobilitet 
 – Karlslundvej ønskes genåbnet for biler til aflastning af Ørnevænget – send ønske til AAK mobilitet. 
 
9) Orientering fra Beder-Malling Vinterbadeklub v/Liselotte Knagaard 

- Den 25/11 2024 afslog Kystdirektoratet projekt ”Havhuset” og bad om en kraftig nedskalering.  
Der er møde efter den 3 april 2025 om det nedskalerede projekt, med beliggenhed mere mod den nordlige 
toiletbygning med Kystdirektoratet samt Naturstyrelse og AAK. Senere vil blive indkaldt til borgermøde. 
Debatten på FB er desværre ikke altid seriøs. Vinterbadeklubben opfordres til at lægge fakta op på sin hjemme-
side   
Der har været beboerafstemning i Ajstrup Strand og Norsminde grundejerforening, hvor ca. 66 % stemte imod 
projekt ”Havhuset” 

  
10) Orientering fra Ajstrup Strand og Norsminde Grundejerforening v/Leif-Henning Jensen 

- Stisystem-projektet over Strandengen er fortsat i gang og en del af stisystem fra Tangkrogen til Norsminde – 
Friluftsrådet deltager i projektet.  
– Der er indsendt et oplæg til en Sikkerhedsvej ad Gyvelvænget. Foreningen rykker Mobilitet for svar. 
- Affaldsbeholdere skal stå på egen matrikel iflg. Vejloven – flere grundejere har fået påbud af grundejerforeningen. 
- Kystdirektoratet er kontaktet for godkendelse af 1 ny trappe ved Ajstrup Strandvej. 
 
- Skrænten ved Ajstrup Strand er visse steder meget udsat for sammenfald – dels ved undergravning af muldvarper 
og tunge køretøjer, der kommer udenfor asfalten, når de skal ned ad privatvejene i 90 gr. drejning – det giver nogle 
meget dybe rabatter på kystsiden med fare for cyklister og gående – Andy anbefalede, at melde problemet ind til 
AAK- mobilitet eller via Borgertip. 
- Foreningen følger ”Øster lavs Lavbundsprojekt”. 
 

12)  Dato for næste møde? 
 Næste møde er aftalt til den 24. oktober 2025, kl. 10-12 i Jolleklubbens lokaler. 
 Der blev aftalt, at forårsmøder er kl. 12-14 og efterårsmøder er kl. 10-12 aht. Jolleklubbens medlemmer og de 
  mødedeltagere der ikke kunne få fri om formiddagen. 
 
12) Eventuelt – Ikke noget. 
 
Mødet sluttede kl. 13.20 
 
Mange tak til Jolleklubben for lån af lokaler. 


